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This collective documentary covers the Chicago city directories from 1839-1928 with relevant analysis of the William and Julia Rooney family (Michael E. Byczek’s  
3x-great-grandparents).  

Their daughter Kittie A. Rooney married Edward H. Talbot (2x-great-grandparents) and are featured in the corresponding Thomas and Hannah Talbot Family documentary 
(Part 2/3).  

The city directories are not always properly identified through online digitalized access to records with multiple versions that exist for the same period of years. Therefore, 
some entries might be inaccurate until more research is conducted to verify the precise year and publisher for each version of each directory. 

Only relevant entires are included in this version of the documentary for simplicity. A more enhanced and comprehensive documentary is being compiled. 

Michael E. Byczek has been researching the Chicago city directories since the early 1990s in physical paper format at local archive facilities. He has compiled a vast 
collection of digital copies that range from 1839 to 1928, including digitized White Pages through the 1970s.  

William and Julia Rooney had 11 children: 

 1. Alice Rooney married James O’Connor 
 2. John Rooney married Ellen Butler 
 3. Hugh Rooney (died unmarried in 1881) 
 4. Anna Rooney married Patrick Boucher 
 5. Elizabeth Rooney married Caesar Periolat 
 6. Hannah Rooney married William Brophy 
 7. William Rooney married Mary Mullany 
 8. Mary Rooney married Patrick Riley 
 9. Katherine (Kittie) Rooney married Edward H. Talbot 
 10. Margaret Rooney married John Maher 
 11. Josephine Rooney (died unmarried in 1879) 
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1839 

The 1839 Directory was compiled in 1876. 
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1843 

The Commemorative 1843 Directory was published in 1896 after the success of the 1839 Commemorative Directory. 

William is referred to as a blacksmith and cross-referenced with his date of death. Therefore, something was found when these names were compiled that linked him to 
being a blacksmith.   

It is presumed that O Rooney is Owen (William’s brother) because he was married in Chicago in 1843. It would appear that he was living in Chicago when he first arrived, 
and since William was a blacksmith, perhaps he was also in the city at the time. 
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1844 

It appears that the first published directory was 1844, so it would seem that all directories from this year forward are accurate (versus compiled later).  

It is presumed this is still Owen, the only Rooney in Chicago at the time (William was probably more associated with the farm in Des Plaines, such as on a seasonal basis). 

1845 

Other Rooney names are now showing up. It is presumed Owen is still on Canal. 

1846 

None (Probably because Owen was now in Elk Grove). 
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1847-48 

1848-49 
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1849-1854 

There does not appear to be any Rooney entries. 
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1855 
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1856 
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1857 

Nothing 

Page  of 11 127



1858 
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1859 

Two different directories for the same year 
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1860 

1859-1860 
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1860-61 

1861-62 
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1862-63 
(There appears to be two different versions) 

There is a high probability that one of these William entries could be Michael E. Byczek’s 3x-great-grandfather 
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1863-64 

This is about the time that John got married. 

Page  of 17 127



1864-65 

There is a William M. Rooney / William Roney who is a carpenter at 165 W. Madison. William used the middle initial M on Division. This is probably a different Owen. 

Version I 

Version II 
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1865 

There is still a William as a carpenter. This is also the first year that a Peter shows up. There are two versions. 
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1866 

There are now two Williams, with one still a carpenter. William and Owen both have sons William who are about 20 years old. These could be them. There is a version for 
1866-67 (2nd column). There is an Owen Rooney that is associated with Sholto, who is not the right individual. 
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1867-68 

Nothing for William (which could suggest the carpenter went back to the farm). There are two possibilities for John, but the address on Blackhawk also has a Michael 
Rooney, which probably suggests this isn’t the right John. However, Own had a son Michael (could be too young). Periolat is living at 229 N. State and the clothing store 
is Franklin/Lake. Periolat was married in 1867. 

There are two versions. 
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1868 

Nothing for William, which further suggests the earlier entires were very unusual. Periolat is at 229 N. State. Unknown whether the correct Boucher (he was a porter in 
1870). They would have been married about this time. 
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1869 

One of these should be Kittie’s brother John. The address on Black Hawk reappeared, so it’s probably not the right one. Also note that James is spelled Roomey, the same 
way that Kittie was spelled in the 1870 census. Unknown whether the entry for Boucher is correct. They were married about 1868-69. Periolat is at 229 N. State. 
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1870 

There is only one John, which suggests this could be the right address (has appeared before). 
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1871 
(Two Versions) 

Note: There is a John at 81 North Ave (with other Rooneys from NY), but may not be Kittie’s brother. 
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Periolat at 7 W. Hinsdale. Note: Clement (the brother that is associated with J. Forsyth). It is presumed that there is only one Patrick Boucher who is a porter (38 William). 
Brophy is added for reference that their house on Division burned in the 1871 fire. 
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1871-72 

Unclear which John is correct. Periolat is at 7 Hinsdale, whereas an earlier William was at 1 Hinsdale. This could just be a coincidence. Boucher is on William (he was a 
porter in the 1870 census). 
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1872 
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1873 
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1874-75 

387 Division is correct, based on later years, but it’s unknown whether this is William (father) or William (son). The unmarried Mary Rooney is a possibility, but there is 
also a Thomas at the same address. There is also a Thomas Rooney (different) at the 307 Whiting address where the misspelled John is listed. 
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1875-76 

Both William and Hugh are selling cigars, with Hugh listed on 5th Av, but it’s unknown whether this is father/son or two brothers. 
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1876-77 

William finished the house on Division in 1876, so this would be the first year that he is listed at that address. Hannah married William Brophy in 1876. 
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1877-78 

This is the first year that the Rooney Building is listed. Also note that William (one of them) is listed for real estate on Division. Hugh is a driver. 
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1878-79 
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1879 

Owen’s wife now in Chicago. As a comparison, the other Owen is still listed.  
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1880 

Kittie married Edward Talbot in 1880 (Talbot is a separate documentary). This is the first confirmation that John appears on Archer, and the first confirmation of any 
address after 1871. 
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1881 

Mary married Patrick Riley in 1881. Hugh also died in 1881. 

Page  of 37 127



1882 

Presumed that C Periolat is the correct entry because his address in 1881 was 339 S. Des Plaines. Riley is probably the bookkeeper in Englewood. 
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1883 

First time that William’s grandchildren are listed (William on Archer, presuming it’s John’s son and not one of the others). Presume Riley is 5922 State. 
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1884 

William died in 1885, but for some reason was not listed in 1884. 
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1885 

Both William and Julia died in 1885. This is the only directory where Julia is listed (after William’s death). 
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1886 

Only relevant names for Archer will be listed. Riley listed on Division. 
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1887 

2982 and 2968 Archer are presumed part of the same collection of buildings.  
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1888 

All Periolat are included because it appears that Elizabeth’s son Clement is working at the other Periolat companies.  
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1889 

Unless this is a mistake, the Rooneys were also living across the street on Archer (see 1890 for Hannah Rooney - there could be a coincidence). 
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1890 

This is the address (Rooney) from earlier (Hannah). It may be a coincidence. 
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1891 

The listing for Hannah Brophy is 555 Division. Rooney entires are listed first. 

Rooney Above 

Brophy           Periolat 
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1892 

Left column. Rooney. Right column: Brophy (555 Division) 

Riley 

Periolat 
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1893 

Left: Rooney. Right: Boucher with Periolat and Riley beneath. 
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1894 

Left column is Rooney. Right column: Hannah Brophy (555 Division) and Riley. 
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1895 

Left column: Rooney. Right column: Hannah Brophy (555 Division). Anna Boucher (311 Rush). Riley. 
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1896 

Left Column: Rooney. Right Column: Hannah Brophy (555 Division). Talbot (557 Division). Anna Boucher (924 N. Clark). Riley (584 Division). 
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1897 

Left column: Rooney. Right column: Hannah and Walter Brophy (555 Division). Followed by Boucher. 
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1898 

Left Column: Rooney. Right column: Brophy (555 Division) and Boucher. 

Riley 
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1899 

Left column: Rooney. Right column: Brophy (1057 N. Clark) and Boucher. 

Riley 
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1900 

Left: Rooney. Right: Boucher, Brophy, and Riley. 
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1901 

Left: Rooney 
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1902 

Left: Rooney 
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1903 

Left: Rooney 
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1904 

Left: Rooney 
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1905 

Left: Rooney 
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1906 

Left: Rooney 
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1907 

Left: Rooney 
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1908 

Left: Rooney (could be the first year with James listed at 2970 Archer).  
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1909 

Left: Rooney 
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1910 

Left: Rooney. Right: Talbot (First year that Marie Talbot is listed). 
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1911 

Left: Rooney. Right: Talbot. 
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1912 

Left: Rooney. Right: Talbot 
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1913 

Left: Rooney. Marie Talbot not listed. Neither is Frank Rooney. 
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1914 

Left: Rooney. Right: Talbot 
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1915 

Left: Rooney. Right: Talbot 
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1916 

Left: Rooney. Right: Talbot 
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1917-1922 

Unknown whether any directories exist for these years 
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1923 

All Rooney on this page (Austin probably a mistake for 2970 Archer; Ellen and John is probably meant to be reversed; Thomas is probably the alderman’s son with 34th 
reversed). 
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1923 Continued 

Left: Boucher (can’t pinpoint the correct John). Note: Hannah Brophy died in 1923 and is not listed. Doesn’t appear to be any relevant Brophy listed. Entire Periolat listed 
for simplicity. Riley and McKinley are listed under Boucher (left). 
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Maher Listings 
(More difficult to pinpoint address chronology) 

Married in 1888. 
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1888 

Page  of 77 127



1889 
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1890 
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1891 
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1892 

Page  of 81 127



1900 

Edward H. Talbot had been the property manager of the Medinah Temple (237 5th Ave) for about three years. There is a John Maher listed as a superintendent at the same 
building. 
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1923 
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Analysis of Possible William Rooney Addresses 

Street name changes, old addressing system, and maps provide insight into where the William and Julia Rooney may have lived based on Chicago directories. 
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1862-63 Chicago Directory 

 

Note: There are multiple versions for this publication year. One version doesn’t have any William. This version has a misspelling.  
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1863 Legal Description Map 
There are multiple locations relevant for this map. 

Note: Division and Astor is on the lower right of this image. 
Wells is the street to the left of “ADD” in the middle 

1862-63: There is a William at North Side of Sigel West of Franklin (middle left) 
1873-1876: William and Hugh - 387 Division (Between Franklin and Wells) 
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1864-65 Chicago Directory 

 

 

There are two versions of the same publication year. 

Note: William Rooney at 586 Division later used the full name William M. Rooney. Not sure if this is a coincidence, but carpenter is a clue. 
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1875 Street Numbering Guide (Chicago Directory) 

Assuming this was the same numbering system, the address in question was essentially Madison and Halsted. 
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1865 Chicago Directory 

 

 

It is presumed that Peter is Owen Rooney’s son from Mt. Prospect. Later directories suggest that John Rooney (William’s son) and Peter Rooney (Owen’s son) are both 
living near Holy Family Church. 
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.      

1875 Street Guide 

95 Sedgwick was about the middle of Chicago and White. 
97 Judd was about Jefferson 
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1863 Map 

1865: There is a William at 95 Sedgwick (Between Chicago and White - About midway) [Note: Chicago is the street at the bottom] - Level with Hinsdale (on the left) 
1866: There is a William at 1 W. Hinsdale (Starts at Sedgwick - left side of image) 
1867-69: Periolat at 229 N. State (the street bordering pink and purple) between Chestnut and Portland (Presume is Pearson on this map).  
1869-70: Boucher is at 76 E. White (present-day Delaware between Rush and Pine (present day Michigan)). 
1871-72: Periolat at 7 W. Hinsdale 
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1863 Map (Canal is the right most street) 

1865: Peter at 97 Judd (About Jefferson) - Judd is top right corner. Jefferson is one west of Clinton. 
1866:  There is a William at 638 S. Canal (15th St, which appears to be Catherine is this image with Canal on the right edge). 
 Peter is at 547 S. Jefferson (Liberty) 
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1866 Chicago Directory 
 

William: 1 W. Hinsdale 
  638 S. Canal 

Peter:  547 S. Jefferson 

There is a Michael Ronen at 2 W. Hinsdale while there is a William Rooney at 1 W. Hinsdale. It’s possible this is a coincidence, or Owen’s son Michael. 

There is also a Michael at 157 Huron who is also a carpenter.  
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   .   

It is presumed that since Hinsdale became Chestnut by 1875, and the address in 1866 was 1 W. Sedgwick, it would be regular Chestnut, not East Chestnut, which is 
Sedgwick. However, this is unclear. Refer to the earlier map.  

638 S. Canal was 15th St. 

547 S. Jefferson was basically Liberty (between 14th and Maxwell) 
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1867-68 Chicago Directory 

.        

.    

There are two versions of the same publication year (left and right columns).  

Willam: 161 S. Market 
John: 566 Mitchell 
Periolat: 229 N. State 

It is presumed that the John on Blackhawk is a coincidental Rooney family also from New York. More details are needed, but there is another Rooney family associated 
with that name. William’s son John was a teamster in 1870 census (and so was another John from New York associated with the North Ave Rooney family).  
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229 N. State - Between Portland and Chestnut 
566 Mitchell - Between Loomis and Laflin 
161 S. Market - Between Monroe and Adams 
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The leftmost street is Laflin and Loomis is one to the right 
The right most street (full street with “street” written) is Halsted. 

Mitchell is present-day 14th. 

1867-68: There is a John at 566 Mitchell, which is between Loomis and Laflin.  
1868-70: John at 69 Waller (between Maxwell and Hastings) - It is presumed that Frank is Hastings. 
1870: Periolat at Mitchell and Blue Island (Diagonal) 
1873: Periolat at 12th and Loomis-Laflin 
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1867-68: There is a William at 161 S. Market (present day Wacker) - Between Monroe and Adams (Note: not far from Franklin/Lake). 
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1868 Chicago Directory 

.      

       

Two possible John Rooney listings: 69 Waller and 78 Blue Island (both are somewhat in the same area). However, the Blue Island is probably not accurate b/c shoemaker. 

Periolat is still at the same address on State. Boucher doesn’t have an address. 
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69 Waller: Between Maxwell and Hastings 
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1869 Chicago Directory 

 

 

 

The two Teamster John Rooney listings appear to be coincidence that both from New York. The 69 Waller is presumed to be the correct John. 

Periolat still at same address. 

Boucher is at 76 E. White (where it is presumed Kittie was working as a piano teacher in the 1870 census). 
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.    

76 E. White - Between Rush and Pine (refer to William Rooney documentary for details) 
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1870 Chicago Directory 

 

 

 

 

Periolat is now at 434 Mitchell (close to Blue Island) 
Boucher still at 76 E. White 
John still at 69 Waller. 
Peter reappears at 134 W. Harrison 
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134 W. Harrison is basically Jefferson. 
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1871-72 Chicago Directory 

 

 

Refer to Hinsdale on the above map/details 
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Presume 38 William (Boucher) is Aberdeen, versus Central Park 

Note: Can’t find William on a map (at this point). There were multiple William Streets, one being 14th. It’s presumed (speculation) that 38 William was 14th and 
Aberdeen. That assumes Aberdeen existed at 14th.  
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1873 Chicago Directory 

 

 

702 W. 14th (from above numbering guide) - Paulina (Note: They stay there for several years) 
602 W. 12th St - Between Loomis and Laflin 
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1874-75 Chicago Directory 

 

Confirmed that William and Hugh Rooney at 387 Division, but cannot be sure whether it’s the father or son. 
(Between Franklin and Wells) 

Note: The same address for 1875-76.  

There is another William on Blue Island, but by this time it could be anybody. 
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387 Division 
(Between Franklin and Wells) 

 The 1909 Renumbering converted 387 Division to 230 W. Division  
 (presuming the addresses stayed the same over time). 
       

Page  of 109 127



 

1886 Robinson Map 

387 Division is just west of Wells (street on right) and on the north side of Division 
Since they were living here after the Fire, it is presumed that this is the building in which they lived. 
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Proximity of 387 Division between Sedgwick (left) and Wells (right) 
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1892 Rascher’s Map 

Wells is on the right side 
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387 Division with Franklin on the left (street doesn’t touch Division present day) 
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1910 Sanborn Map 

According to 1909 Renumbering, 387 became 230 which appears correct because of the side driveway 
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1857 Birds Eye Map 
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Delaware and Rush 
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Division and Astor 
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Division between Sedgwick and Wells 
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Area around 1 W Hinsdale Location 
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1868 Birds Eye Map 
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Division is the main street on the right of image (horse in the intersection at State St). 
Division and Wells is near the top right corner of image.  

Difficult to make exact position because of streets not drawn perfectly.  
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The church at lower left of image is corner of Dearborn and Delaware 
Main street on right-most of image is Division 

Bridge at top (left of middle) is Chicago Ave (see below for reference) 
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1857 Map showing location of Hinsdale and Sedgwick in proximity to Chicago Ave Bridge 
(Hinsdale is red lettered street in center of image). 
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Arrow appears to be best estimate for 1 W. Hinsdale 
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Zoom View 
(Note the dome structure on Chicago Ave) 

Page  of 125 127



 

Delaware and Rush 
Periolat was living at State and Chestnut (Chestnut is the street left of the rectangular building following State St) 
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Additional Information 

William Rooney and Julia Phelan are Michael E. Byczek’s 3x-great-grandparents. Their daughter Kittie A. Rooney (2x-great-grandmother) married Edward H. Talbot in 
Chicago at Holy Name Cathedral in 1880. Their daughter Marie T. Talbot (great-grandmother) married Martin J. Flanagan at Holy Name Cathedral in 1922, the same 
church where her parents were married in 1880. Their daughter Marie C. Flanagan (grandmother) married Michael S. Byczek at St. Bridget’s in the Bridgeport 
neighborhood in 1950. Their son Michael M. Byczek (father) married Betty A. Bykowski in 1974 at St. Helen’s on Augusta and Oakley in Chicago. They have two 
children, Michael E. Byczek (the eldest) and Katherine S. Byczek, both born in the Bridgeport neighborhood.  

Michael E. Byczek has been compiling actual records for the Talbot and Rooney families for over 30 years. He has gathered an extensive collection of documents. This 
compiled documentary is an accurate source of genealogy for William Rooney and Julia Phelan. 

Feel free to send a message for more information or genealogy collaboration. 

Michael E. Byczek 
Illinois Attorney and Real Estate Broker 
Chicago, IL (United States) 

7/5/2025 

michael@byczek.pro 
https://michaelbyczek.pro 

Copyright © 2025. Michael E. Byczek. All Rights Reserved.
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Chicago City Directory Documentary - Part 2/3 

Part 1/3 - William and Julia Rooney Family 
Part 2/3 - Thomas and Hannah Talbot & Edward and Kittie Talbot Families 

Part 3/3 - Patrick and Anna Flanagan & Martin and Marie Flanagan Families 

Compiled by Michael E. Byczek 
Illinois Attorney and Managing Real Estate Broker 

Chicago, IL 
michael@byczek.pro 

https://michaelbyczek.pro 

This collective documentary covers the Chicago city directories from 1860-1928 with relevant analysis of the Thomas and Hannah Talbot family (Michael E. Byczek’s  
3x-great-grandparents).  

Their son Edward H. Talbot married Kittie A. Rooney (2x-great-grandparents). Kittie’s parents were William and Julia Rooney, who are featured in their corresponding 
documentary (Part 1/3).  

The city directories are not always properly identified through online digitalized access to records with multiple versions that exist for the same period of years. Therefore, 
some entries might be inaccurate until more research is conducted to verify the precise year and publisher for each version of each directory. 

Only relevant entires are included in this version of the documentary for simplicity. A more enhanced and comprehensive documentary is being compiled. 

Michael E. Byczek has been researching the Chicago city directories since the early 1990s in physical paper format at local archive facilities. He has compiled a vast 
collection of digital copies that range from 1839 to 1928, including digitized White Pages through the 1970s.  

This documentary covers the following Talbot names/family when relevant in the chronological timeline: 

Thomas and Hannah Talbot 
Edward and Kittie Talbot 
Edward and Delia Talbot 
Marie Talbot 
Frank Talbot 
William and Agnes Talbot (Edward’s brother) 
William and Rose Talbot (Delia’s brother) 
Thomas and Bridget Talbot (Edward’s brother) 
Thomas and Catherine Talbot (Delia’s brother) 

The documentary begins with 1860. In that year, Thomas and Hannah were living in St. Louis (Missouri) for the 1860 census. The family relocated to Chicago around 
1861. Included are the 1888, 1890, and 1892 Chicago voter register. 
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1860 

All Talbot entries listed for context. It is possible that William is Thomas’s brother and this is why the family relocated to Chicago the following year. 
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1861-62 

All Talbot entries listed for context. 
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1862-63 

All Talbot entries listed for context. William was baptized at St. Patrick’s in May 1862. Unknown when during the year the directory was compiled. 
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1863-64 

First year that Thomas appears. It is most likely the correct Thomas, because there are very few Talbots in Chicago. Thomas was a moulder in Taunton and remains the 
same while starting to live at 17th and Wentworth. Address of 231 S. Canal (old addressing system) was near St. Patrick’s where William was baptized. All Talbot entries 
listed for context. 
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1864-65 

There are two different Directory publishers available online for this year. Both have a Thomas, who is a moulder with 17th and LaSalle. However, there is an additional 
Thomas (without an address) working at the ICRR car works. It’s unknown whether this is the same Thomas, or two different people. From this point, there is another 
Thomas in Chicago.  
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1865-6 

Notes: All Talbot entries listed for context. There are now two different Thomas entries. The correct Thomas is still a moulder. It is presumed that the manner in which the 
address is written suggests that they were living on the east side of Wentworth near 17th. This was across the street from the saloon location. This could mean on either 
side of 17th (high 1600’s or low 1700’s). It suggests that the helper from the prior year is the Thomas who is now shown to be a laborer. One version of 1865-6 is online 
while a different version (probably different publisher for the same year span) was obtained from microfilm (2nd column). This second version creates the same confusion 
about which Thomas is correct. The listing for the Talbut spelling suggests that the correct Thomas was a railroad moulder at ICRR.  
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1866 

Notes: All Talbot entries listed for context. There is only one Thomas, a moulder, who works at the IC Car Works without an address. This complicates the prior two years 
because the 1864-65 edition lists two Thomas entries, with one being a generic helper at the ICRR Car Works. Then, 1865 lists two different Thomas entries at two 
different address with one being a moulder and the other a laborer. Now there is only one Thomas again, who is a moulder. It is unknown whether this (or the 1864-65) 
entry is the correct Thomas. A microfilm version (2nd column) was obtained that refers to the year span 1866-67. In this second version, it would suggest (again) that the 
correct Thomas is the moulder at the IC Car Works.  

Page  of 8 68



1867-8 

There is only one Thomas. The address 33 Wentworth is the southeast corner of 17th and Wentworth compared to the saloon location being the southwest corner. An earlier 
entry made reference to the east side. A microfilm version was obtained that refers to the year 1867 (2nd column).  
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1868-69 

Notes: Nothing for any Thomas. 
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1869 

Notes: Thomas still a moulder at the other corner of 17th and Wentworth.  
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1870 

Notes: First year that Thomas appears with the saloon. Both the saloon and their residence is 32 Wentworth (the southwest corner of 17th). The 2nd column is from the 
microfilm version (can’t confirm the online version and microfilm version are the same publisher) of the business entries for saloons. 
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1871-72 

Notes: Thomas still operating the saloon. A microfilm version that refers to 1871 is included below and includes a census format (The Thomas Talbot family at 32 
Wentworth consists of 4 males and 1 female (6th Ward). Thomas was born in Ireland. 
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1872 
(Notes from microfilm version refer to 1872-73) 

Notes: Edward is 18 years old. Nothing for him, but the prominent E. H. Talbot (Elisha H. Talbot) along with other Edwards show that it’s a common name. Thomas is still 
operating the saloon. The Directory now explicitly lists the southwest corner of 17th and Wentworth. A microfilm version was obtained that refers to 1872-73 (2nd 
column). Edward is not included because there is nothing new. The bottom image (from microfilm) is the business listings for saloons. 
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1873 

Notes: Thomas same with the saloon. Nothing for Edward. 
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1874-75 

Notes: First year that Edward appears. Working as yardmaster. Same with Thomas and the saloon. Both at 32 Wentworth. 
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1875-76 

Notes: Same with Thomas and the Saloon. Edward is now a clerk for the L. S. and M. S. Railway.  
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1876-77 

Notes: Thomas still operating the saloon, but the address changes to 900 Wentworth (same location, just a different addressing system). Edward is a generic clerk.  
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1877-78 

Notes: Same with Thomas and the Saloon. Nothing for Edward. It is highly unlikely that Edward is running a saloon. The same entry is listed for the previous year while 
the correct Edward is a clerk.  
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1878-79 

Notes: There is only one entry for Thomas and nothing for Edward (again, unlikely that he was a butcher). Edward’s brother Thomas was 19 or 20 years old and hasn’t 
appeared yet. It’s possible that the horseshoer is actually Thomas’s son, not the father.  
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1879 

Notes: Talbot family still at 900 Wentworth. Edward is a bookkeeper for the L.S. and M.S.R.R. However, there is another Edward associated with railroads living on 47th 
and Wabash whereas just a few years later, the correct Edward is working for the railroads living at 41st and Wabash. This is the first year with confirmation that Edward’s 
brother is listed alongside their father. It would suggest that the father is a teamster compared to the son (junior) being a blacksmith. The son is 20 years old. It’s unclear 
whether the horseshoer in the previous year was the father or son. Since the son is a blacksmith, it’s plausible he had previously been a horseshoer. It also the first year that 
Edward’s brother William is listed. He is a bookkeeper at 83 Archer (old addressing system). William is 17 years old.  
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1880 

Notes: The Talbot family is being listed as both 1700 and 900 Wentworth (which is the same house). This is the year that Edward and Kittie are married. Edward is a clerk 
at the M.S.R.R. His brother William is a clerk at 2122 Archer (not sure how this compares the the address from the prior year). According to the 1880 census, Thomas 
(father) was a teamster while Thomas (son) was a blacksmith. The question is which Thomas is the horseshoer? It would make sense that blacksmith and horseshoer is 
equivalent, so it is presumed that the son is listed twice.  
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1881 

Notes: Nothing for Edward. It’s the first year he is married. There is nothing for Thomas (the father) if it’s presumed that Thomas (the son) is the blacksmith. There is also 
nothing for William. 

Page  of 23 68



1882 

Notes: The entire Talbot family is missing, unless the new bartender is Thomas (father or son) as they start moving away from Wentworth (?).  
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1883 

Notes: This is difficult for Edward. For the first time since his marriage, the entire family (except him) is living at 17th and Wentworth (same house). There is a possible 
Edward at 40th and Wabash. However, previous years suggest that there is another railroad Edward living near 40th and Wabash. It is presumed that Thomas (the father) is 
the contractor while the son, now going with a middle initial, is the blacksmith. Clue is that the contractor is listed as “house” while the blacksmith is a “boarder”, 
suggesting one owns the house while the other just lives there. William is a generic clerk (and listed as a boarder). There is a strange entry for Thomas Talbot at 201 16th, 
which was between State and Dearborn on 16th while the Talbot saloon was at Wentworth and 17th. Delia’s brother Thomas cannot be confirmed until after he is married 
in the early 1890s. This Thomas appears at this address for a few years, and then another Thomas appears at 18th and Wabash. It’s possible this is Delia’s brother, but 
cannot be confirmed.  
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1884 

Notes: The entire family has vanished again.  
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1885 

Notes: Edward’s son Frank was born at 3215 Hanover, so this is the first confirmation of where Edward is living after getting married. He is listed as coal (compared to 
real estate on the birth certificate). Notice how the rest of the family reappears on Wentworth. It would appear that Thomas (the father) is now retired. The son is still a 
horseshoer while William is a clerk. 
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1886 

Notes: The Talbot family (except Edward) is still at 1700 Wentworth. Kittie’s mother Julia Rooney died in December 1885 and she listed 586 Division as the address for 
the probate case. It’s possible that they are still living there when the Directory was compiled. Notice that it’s only Edward who is missing. 
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1887 

Notes: It is fairly conclusive that Edward now starts using the initials E. H. to describe himself for the first time. Meagher is the former name for 14th Place. In 1888, 
Edward is confirmed to be living at 18th and Halsted. The Directory listings suggests Jefferson and Meagher is where he works (it’s a railroad depot). 18th an Halsted isn’t 
that far. Also notice that the entire Talbot family (except Edward) is listed at 1700 Wentworth. 
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1888 

Notes: The entire Talbot family is living together at 4132 Wabash. Edward officially starts using his middle initial. He is not listed with a job. William is working at  
700 S. Oakley (probably former addressing system). Delia’s brother Thomas got married in Chicago in 1890, so it’s fair to presume that he is either in Chicago or starts 
arriving by 1888. There doesn’t appear to be an entry for him, since the entry for Vanhorn has been around for a while. 
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Voter Records 

Refer to the separate entry (below) for voter records in 1888, 1890, and 1892. 
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1889 

Notes: Entire Talbot family at 4132 Wabash. Edward a clerk for the C & NW Railway. 
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1889 Hyde Park Directory 

Notes: Same as Chicago Directory. All Talbot entries included for context. 
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1890 

Notes: The year Marie was born. The entire Talbot family living at 4132 Wabash. Edward is an agent. There is an interesting entry for William. There is a William and a 
William G. Edward’s brother had the initial G. The William without an initial is living at 4132 Wabash. The William with the initial is a clerk at 700 S. Oakley where 
Edward’s brother is confirmed to have worked previously. However, that William is living at 594 W. 13th. That address is the former system, and appears (without 
verifying) to be near 13th and Ashland (not that far from Oakley, depending on whether 700 S. Oakley is the former system). It’s possible that William had briefly moved 
to live nearby where he worked. This is the year that Delia’s brother got married. Yet, there doesn’t appear to be an entry. His initial was Thomas J. Talbot, and there has 
been a entry with that initial at 18th and Wabash for a few years.  
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1891 

Notes: The entire Talbot family is living at 4132 Wabash. Edward is an engineer. Also note that while Edward N and Edward H appear similar, these are two different 
people. The right-hand column is the spelling Talbott.  
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1892 

Notes: This is the year that Thomas (the father) died. Edward is a solicitor for the C and NW Railway. William is also a clerk for the same railway (perhaps the reason). 
Thomas (the brother) is the only member unaccountable for at 4132 Wabash. However, there is a possible entry at 3208 State (not far, or could also be Delia’s brother). 
Note that the 2nd column refers to spellings that are Talbott.  
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1893 

It would appear that Edward has moved to 878 Walnut (former addressing system). While not confirmed, it corresponds to where he appears to have been working the 
following year. Everybody else is at 4132 Wabash. William is working at the same location (apparently) where Edward had been a few years earlier (14th Place). The 
second column is the Talbott spelling. Delia’s brother Thomas probably at 110 Sherman. 
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1894 

Notes: It would appear that Edward is a clerk on the southeast corner of California and Kinzie (a railroad depot) while living at 1397 Fulton (former system). The rest of 
the family is living at 4132 Wabash. Thomas, who got married in 1894, has started a company (McEntee & Talbot) with a business location of 3933 State (it’s just a couple 
blocks away). It’s unknown what this business was, but appears to be an established blacksmith who took on Thomas as a partner for a brief amount of time. The following 
year Edward goes into business for himself, but it’s unknown at what time of the year relative to when the Directory was compiled. More information is needed about this 
company to determine if Edward might actually be involved. The second column is the Talbott spelling. Delia’s brother Thomas is probably at 110 Sherman. 
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1895 

Notes: Hannah at 4132 Wabash. Thomas has moved to 3643 5th Ave (Wells). It’s the first year after he got married. Edward is now running a real estate business. The 
darker image (next page) is the last entry for Talbot and the first entry for Talbott. This reflects an entry for the business itself. Edward is living at 362 N. Normal Parkway 
while William is working at 521 Wabash. Delia’s brother Thomas is probably at 110 Sherman based on later living at 116 Sherman. 
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1896 

Notes: Edward is living at 557 Division and this starts the E. H. Talbot Company in the Medinah Building. William still living at 4132 Wabash with Hannah. Second 
column is Talbott spelling. Delia’s brother Thomas confirmed at 116 Sherman. However, there is another Thomas at 110 Sherman, which could be the same person at 
different times of the year (?). 
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1897 

Notes: Hannah and William at 4132 Wabash. Edward is now living at 6550 Woodlawn where Kittie died in 1899. Thomas is living at 4442 Princeton, essentially where he 
remains until both he and his wife die in 1911 and 1914. Second column is Talbott. Delia’s brother Thomas confirmed at 116 Sherman. 
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1898 

Notes: Everybody is the same, except Thomas is missing. 2nd column is Talbott. Delia’s brother Thomas confirmed at 116 Sherman. 
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1899 

Note: The year Kittie died and William got married. Otherwise, everything is the same and Thomas reappeared (2nd column is Talbott). Delia’s brother Thomas confirmed 
at 116 Sherman. 
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1900 

Note: Edward is living with Hannah and changed offices within the same building (and married Delia). Another Edward H. Talbot appears, but it’s possibly the same 
person. However, this 2nd entry reappears shortly. William just got married. There is an entry for William B. Talbot living at 354 W. 65th, which is the correct person based 
on the 1900 census. Thomas is at 4442 Princeton (second column is Talbott). Delia’s brother Thomas confirmed to be living at 116 Sherman (bridge tender). Delia’s 
brother William is probably living at 44 N. Sheldon in the 1900 census (not confirmed) and is married in 1904. 
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1901 

Notes: Hannah listed at 4132 Wabash. Thomas still at 4442 Princeton. William living at 354 W. 65th and working at the Rookery building. Edward would appear to be 
living at 3600 Wabash, but that is unconfirmed. 2nd column is Talbott. Delia’s brother Thomas at 116 Sherman (bridge tender). 
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1902 

Notes: Hannah at 4132 Wabash. Frank (Edward’s son) is being added beginning here as a comparison for 1903 when he is 18 years old (nothing for 1902). Thomas at 4442 
Princeton. William living at 7000 Perry while still working in the Rookery building. Edward (promotor) is living at 950 W. Garfield. 2nd column is Talbott. Delia’s brother 
Thomas not listed. 
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1903 

The year that Hannah died (January), so she is not listed for the year. Frank is living with his father (promoter) at 950 W. Garfield and working as an inspector at 157 
Michigan. Thomas at 4442 Princeton. It would appear, based on the Rookery building, that William is living at 440 W. Garfield. 2nd column is Talbott. Delia’s brother 
Thomas is living at 104 Sherman (confirmed). 
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1904 

Notes: Frank is living with his father (promoter) at 2275 N. Hermitage and working at both 157 Michigan (from prior year) and also 548 Lincoln (probably counted twice 
at different times of year). Thomas at 4442 Princeton. William not listed. 2nd column is Talbott. Delia’s brother Thomas confirmed at 52 Sherman. Delia’s brother William 
got married in 1904 and since he was suspected of living at 44 N. Sheldon in 1900, he is probably at 11 N. Sheldon in 1904 because he was a gas fitter.  
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1905 

Notes: Edward (promoter) living at 2123 N. Hoyne. This is the year that Frank got married, and is not listed. Thomas is not listed. Delia’s brother Thomas is at 52 
Sherman. Delia’s brother William is not listed. Edward’s brother William cannot be confirmed, but would appear to be at 7022 Wabash. He died in 1906 at 6913 Harvard. 
This entry is listed twice. 2nd column is Talbott. 
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1906 

Notes: Edward not listed (appears to be living in Chicago Heights). Thomas living at 4349 Wentworth while Delia’s brother Thomas at 52 Sherman. William died in 1906 
and is not listed. Neither is Delia’s brother William. 2nd column is Talbott. In 1910, Frank was living at illegible address on Irving Park, so presume listed here at 547 
Irving Park. 
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1907 

Notes: Edward appears to be living in Chicago Heights. Thomas is at 4349 Wentworth. Delia’s brother Thomas at 52 Sherman, while her brother William is not listed. 
Frank does not appear to be listed. 
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1908 

Notes: Edward died in 1908 and is listed at 6555 Green as real estate. Marie turned 18 years old, but is not listed. Thomas is at 4349 Wentworth while Delia’s brother 
Thomas is confirmed to be at 347 5th. Her brother William is at most likely at 3xx W. Erie (gas fitter). In 1910 he was living at 444 N. Kedzie. 2nd column is Talbott. It is 
presumed that Frank is at 4xx Irving Park. 
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1909 

Notes: Edward died in 1908 but is still listed at 6555 Green. It is unknown why this happened, unless they knocked at a neighbor’s house who didn’t know he was dead or 
that Delia moved. Marie is not listed. Thomas is at 4349 Wentworth while Delia’s brother Thomas is at 347 5th. Delia’s brother William at 138 N. Kedzie (confirmed). 
However, Delia is not listed. Presume Frank is at 451 Irving (based on 1910 census) and working at 19 W. Kinzie. 2nd column is Talbott. 
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1910 

Notes: First year that Marie is listed. Her father died two years earlier. Working at 1639 W. 59th as cashier and living at 2970 Archer. Frank would appear to be living at 
1714 School. Delia first appears after Edward’s death living at 6050 State (without an occupation listed). Her brother Thomas is at 347 5th and his son Thomas also listed 
at that address (clerk on Van Buren). Edward’s brother Thomas at 4349 Wentworth. Delia’s brother William at 413 N. Kedzie.  
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1911 

Notes: Marie listed as a cashier without a work address while living at 2970 Archer. Frank would appear to be working at 526 W. Kinzie, and perhaps living at 2249 Irving 
Park (?). Delia now has furnished rooms at 6057 State while her brother William appears to be living at 6115 Wabash (two blocks away). Edward’s brother Thomas died in 
1911 and was living at 4349 Wentworth. Delia’s brother Thomas would appear to be living at 551 5th while his son is a bank teller at the same address.  
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1912 

Notes: Marie listed as generic cashier and living at 2970 Archer. Frank has the same as the year before. Delia listed the same at 6057 State while her brother William 
appears to still be two blocks away. Edward’s brother Thomas died in 1911, therefore entires for Thomas will be omitted.  
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1913 

Notes: Marie is not listed. Frank appears to be confirmed living at 2249 Irving while working on Kinzie. Delia is now listed at 6059 State (but that appears to be multiple 
addresses for the same building). This is the year her brother William died. He is listed at 6115 Wabash, even though his death certificate is 4612 W. Adams. 2nd column is 
Tablott. 
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1914 

Notes: Marie is working as a cashier at 1659 W. 35th and living at 2970 Archer. Frank appears to be living at 2035 Cuyler, but that is unconfirmed. Delia got married in 
1914 (Hudson) and is listed here with the same furnished rooms at 6059 State. 
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1915 

Notes: Marie is the same from 1914. There are two Frank T listings, but it’s also possible they are the same person at two different addresses.  
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1916 

Notes: Marie is listed as a generic cashier living at 2970 Archer. There are two possibilities for Frank both at 4232 N. Leavitt. The 2nd column is Talbert spelling 
(randomly found without regular search). The best scenarios for Frank in previous years while living on Irving Park also involved working at 526 W. Kinzie.  
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Chicago Talbot Voting Records 
1888, 1890, and 1892 
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1888 

 

Thomas Talbot and all three sons are living at 4132 Wabash (Hype Park Precinct 2) 
Thomas bought the house in September 1887. He and sons Thomas & William list they have lived in the precinct for 1 year. 

Edward lists 6 months in the precinct. This corresponds to Edgar’s death on 18th Street in February 1888. 
William lists that he was born in IL in 1862, which is correct. 

Thomas (father) and Edward both list 27 years in IL (1861) while Thomas (son) lists 25 years.  
Thomas and Edward may simply had voted/registered together and gave the same answer. 
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Page 2 
Note that location is referred to as Village of Hyde Park, not Chicago. 

Thomas lists he was naturalized in Taunton, Mass in 1857 (correct) 
Thomas ballot number is 595. Edward 596. Thomas (son) 613. William 350. 
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1890 
 

The 1890 voter roll appears to have been based on the 1888 registration. 
Therefore, the years of residence is the same because it was lifted from two years earlier, versus being updated. 

Edward is listed twice with the second time appearing with the middle initial N. 
However, the following page shows that he voted with the same ballot number instead of voting twice. 
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Page 2 

Thomas is listed as having been naturalized in Boston, which shouldn’t if they lifted the same information from the 1888 voter roll. 
It’s possible that this was a transcription error by the person who copied the 1888 record for the 1890 election. 

Edward is ballot 248 (listed twice). His brother Thomas was ballot 89.  
Thomas (father) and William did not vote. 
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1892 

Only Edward and William are listed. Thomas (father) died in December 1892, so he may not have voted. 
Edward lists that he lived in the precinct for 4 years (correct) and Illinois for 31 years (1861). 

The year 1861 matches what he and his father listed for the 1888 voter registration. 
William lists 30 years (which is correct because he was born in 1862). 
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Page 2 
Both Edward and William voted. 
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Additional Information 

Thomas Talbot and Hannah McDonald are Michael E. Byczek’s 3x-great-grandparents. Their son Edward H. Talbot (2x-great-grandfather) married Kittie A. Rooney in 
Chicago at Holy Name Cathedral in 1880. Their daughter Marie T. Talbot (great-grandmother) married Martin J. Flanagan at Holy Name Cathedral in 1922, the same 
church where her parents were married in 1880. Their daughter Marie C. Flanagan (grandmother) married Michael S. Byczek at St. Bridget’s in the Bridgeport 
neighborhood in 1950. Their son Michael M. Byczek (father) married Betty A. Bykowski in 1974 at St. Helen’s on Augusta and Oakley in Chicago. They have two 
children, Michael E. Byczek (the eldest) and Katherine S. Byczek, both born in the Bridgeport neighborhood.  

Michael E. Byczek has been compiling actual records for the Talbot and Rooney families for over 30 years. He has gathered an extensive collection of documents. This 
compiled documentary is an accurate source of genealogy for Thomas Talbot and Hannah McDonald along with their son and daughter-in-law Edward H. Talbot and Kittie 
Rooney. 

Feel free to send a message for more information or genealogy collaboration. 

Michael E. Byczek 
Illinois Attorney and Real Estate Broker 
Chicago, IL (United States) 

7/6/2025 

michael@byczek.pro 
https://michaelbyczek.pro 

Copyright © 2025. Michael E. Byczek. All Rights Reserved.
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Chicago City Directory Documentary - Part 3/3 

Part 1/3 - William and Julia Rooney Family 
Part 2/3 - Thomas and Hannah Talbot & Edward and Kittie Talbot Families 

Part 3/3 - Patrick and Anna Flanagan & Martin and Marie Flanagan Families 

Compiled by Michael E. Byczek 
Illinois Attorney and Managing Real Estate Broker 

Chicago, IL 
michael@byczek.pro 

https://michaelbyczek.pro 

This collective documentary covers the Chicago city directories from 1880-1928 with relevant analysis of the Patrick and Anna Flanagan family (Michael E. Byczek’s  
2x-great-grandparents).  

Their son Martin J. Flanagan married Marie T. Talbot in 1922 (great-grandparents). Marie was the daughter of Edward H. Talbot and Kittie Rooney, whose families are 
featured in Parts 1 and 2 of this three part documentary.  

The city directories are not always properly identified through online digitalized access to records with multiple versions that exist for the same period of years. Therefore, 
some entries might be inaccurate until more research is conducted to verify the precise year and publisher for each version of each directory. 

Only relevant entires are included in this version of the documentary for simplicity. A more enhanced and comprehensive documentary is being compiled. 

Michael E. Byczek has been researching the Chicago city directories since the early 1990s in physical paper format at local archive facilities. He has compiled a vast 
collection of digital copies that range from 1839 to 1928, including digitized White Pages through the 1970s.  

A few surname variations are included, such as Flanagan, Flanigan, Flannagan, and Flannigan along with Kane and Keane. 

Patrick Flanagan’s father James died in Port Huron, MI (most likely place of death) in 1882. Patrick is listed in the 1883 Port Huron Directory (only appearance). He was 
married in Chicago in 1886. Therefore, it’s presumed that he arrived in Chicago between 1883-1886. 

Patrick’s sister Catherine married William Hogwood in Chicago in 1880, while her father was still alive in Port Huron. Hogwood lived in Chicago on/off and doesn’t 
always appear in the Directory.  

Patrick’s other sister Mary married Michael Hastings in Chicago in 1884, then married a second time in 1894 to William McCollough. He was from Port Huron. It’s 
assumed she returned to Port Huron immediately after the second marriage, since her husband was working in Port Huron. 

Patrick’s brother John is listed in the Port Huron Directory and census through 1888. He got married in Chicago in 1889. He moved to Los Angeles sometime between 
1900 and 1909.  

Anna Kane settled in Chicago around 1883. It’s unknown when her two brothers John and Martin arrived in Chicago. 
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1880 

Notes: The Patrick at 142 W. 18th shows up later, so it’s probably too early for this address to be correct.  
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1881 

Notes: Nothing obvious for Patrick. No possible entries whatsoever for Anna or Martin Kane.  
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1882 

Notes: First time a Martin Kane shows up, but without any connection to a John. Nothing for Anna. Nothing obvious for Patrick. 
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1883 

Notes: The Martin Kane on Elston is probably not Anna’s brother. This is the first time there are two Martins. There is a match for a John and Martin Kane living together 
at 526 W. Taylor. Address was between Loomis and Throop. This could be where Anna Kane first arrived in Chicago. Patrick may also have first arrived in Chicago in 
1883, but nothing obvious. Anna referred to Patrick as a carpenter in 1887, which might suggest 212 Sherman is a possibility. 
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1884 

Notes: Presumed that Patrick is in Chicago. The 212 Sherman address is probably wrong (the carpenter from 1883). This is the first year that Hogwood appears. Laughton 
is currently 24th St, and the address was around Leavitt. This is also the year for the Hastings marriage (took place at St. Pius V at 19th and Ashland). There is a possibility 
for Hastings at 1157 S. Oakley (not sure if before or after the marriage). 1157 S. Oakley was right at Laughton (based on old addressing system). This suggests that 
Hastings and Hogwood were living very near each other, and not too far from 19th and Ashland. There are far fewer Patricks in 1884 than 1883, suggesting not all of them 
were listed in 1884. The 679 Hinman address (also in 1883) was 21st Pl between Ashland and Paulina, which is very close to the church. It’s possible, but unknown. 
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1884 Cont: 

Notes: There is nothing obvious about the Kane possibilities. 
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1885 

Notes: There is a match for Patrick and John Flanagan at 141 W. Adams (Images of John not included until 1888). Hogwood is about to appear at 166 W. Jackson. The two 
addresses are close, but unknown. This is the year before Patrick and Anna got married in 1886 at Sacred Heart (19th and Peoria). Hogwood doesn’t appear. This Hastings 
at 180 Ambrose is probably them, since there was two the year before and two now, with one being a conductor both years. Ambrose was 22nd Pl and the address was 
around Hoyne, which is the same area as the previous year.  
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1885 Cont: 

Notes: There is a match for John and Martin Kane at 186 Brown. Anna has never appeared in her own name. Presume she is living with her brothers, or it’s possible that 
there are other relatives in Chicago. Anna gets married in 1886. There are only two Martin possibilities (seems to be an uncommon name for Kane). 1053 W. Jackson 
appears to be too far from Sacred Heart. There are other Kane entries at 186 Brown (not listed and not completely checked). Brown was formerly Sangamon and the 
address was about 14th. This was not far from the Church. The following year there was a Patrick Flanagan living a couple houses away. 
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1886 

Notes: This is the year Patrick and Anna get married. In 1885, there is a strong possibility that Anna’s brothers are living at 186 Brown. In 1886, there is a Patrick Flanagan 
living at 171 Brown. Hogwood is living at 1008 S. Wood (right at Ambrose), the same general area as Hogwood and Hastings have been living. It would appear that 
Hastings is at 13 Hope, based on occupation. Hope appears to have been Lexington and the address around Blue Island.  
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1886 Cont: 

Notes: Since this is the year Anna got married, it’s possible that her two brothers split up. From this point forward, there isn’t any match between Martin and John, or any 
shared address with Patrick Flanagan. If Patrick and Anna met the previous year, it wouldn’t matter where the Kane brothers were living, provided Anna was living near 
Sacred Heart. It would appear that Martin is not living nearby. There is still a John living on Johnson (former name for Peoria). It’s hard to tell whether Anna may have 
been the teacher listed on Halsted. 
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1887 

Notes: This is the year Anna stated they lived at 1330 W. 18th St (James delayed birth certificate (see documentary for full analysis)). 142 W. 18th is not correct, because 
that family has been there for several years. 156 is probably too far from St. Pius. 589 W 18th is the best candidate because it would have been about three blocks from 
Ashland. Also, they may have moved to another building nearby between the time the directory was compiled and when James was born. This is also when Hogwood starts 
living on Jackson and Halsted, where it appears everybody joins them at some point at 166 W. Jackson in later years. Hastings doesn’t appear (Superior is probably the 
other Hastings that was living on Huron).  
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1887 Cont: 

Notes: Nothing obvious for Kane 
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1888 

Notes: This is the year Martin was baptized at Holy Family, so they would have been living nearby. However, it’s unknown when the directory was compiled. They could 
have moved afterwards. There is still a viable prospect at 589 W. 18th. The listing for 308 S. Halsted is also possible. It would have been between Taylor and Harrison 
(closer to Harrison). That isn’t too far from Holy Family. Hogwood is at 166 W. Jackson (Halsted). Nothing obvious with Hastings, as there are multiple Minnies. John is 
in the Port Huron Directory for 1888 and is married in Chicago in 1889, so he could start appearing in 1888. Compare 1889 when John is a bartender at 166 W. Jackson 
(Hogwood) and listed twice under Flanagan and Flannigan. Here, there is a bartender at 131 S. Peoria listed both as Flanagan and Flannigan, which seems highly probable 
to be the same person. Would have been between Adams and Jackson, closer to Adams. This is very close to Jackson and Halsted, where Hogwood was living.  
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1888 Cont: 

Notes: John Kane is Martin Flanagan’s godfather in 1888. Best possibility for Martin Kane is 502 W. 14th, but unknown. 
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1889 

Notes: Hogwood is at 166 W. Jackson with Michael Hastings at 159 W. Jackson. Seems too coincidental to be a different Michael Hastings (driver versus conductor 
probably means same thing). John Flanagan, a bartender, is also at 166 W. Jackson. A second entry (same) is listed under Flannigan. This is the year John was married at 
St. John (18th and Clark). He came to Chicago about this time. The year before, there is a John bartender at 131 S. Peoria, which isn’t too far (if John was here). Nothing 
obvious for Patrick. Martin and John Kane are being stopped since well after Anna was married.  
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1890 

Notes: Nothing obvious for Patrick. In 1890, Anna was baptized at Sacred Heart. There is a possibility at 214 Johnson (formerly Peoria). Hogwood is at 166 W. Jackson. In 
1891 there are two Mrs. Mary Hastings, so can’t pin anything. Nothing obvious for John. His son was baptized at St. John, so he would probably be living in that area. 
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1891 

Notes: Hogwood and Mrs. Mary Hastings at 166 W. Jackson. Possibility for Patrick at 134 W. Adams or 139 W. Vanburen (nearby). Catherine baptized at Sacred Heart, so 
unknown when the directory was compiled relative to the baptism. Nothing obvious for John.  

 Flanagan         Flanagan  

 Flanigan         Flanigan 

  
 Flannigan         Flannigan 

 Hastings 

           Hogwood 
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1892 

Notes: John Flanagan will not be included anymore, since he is married with children and seems more associated with his wife’s family. Hogwood is at 156 W. Jackson. 
There is an entry for Minnie Hastings, widow of Michael, at 179 S. California. This must be Mary unless there is a very strange coincidence. According to street index, it 
would have been the corner of California and Adams. This is the year that Minnie remarried (McCullough) and presumed to have returned to Port Huron. Nothing obvious 
for Patrick. 

 Flanagan          Hastings 

 Flanigan          Hogwood 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1893 

Notes: Patrick is at 166 W. Jackson (seems far too much of a coincidence). However, the entry is still present at 134 W. Adams (unless that was a mistake that two Patricks 
are that close).  

 Flanagan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1894 

Notes: Patrick, spelled Flannigan, is listed for 3809 S. Lincoln. First year with an actual confirmation of an address. They remain at this address until 1908. 

 Flanagan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1895 

Notes: Patrick spelled Flanagan. 

 Flanagan 

 Flanigan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1896 

Notes: Patrick spelled Flannagan. 

 Flanagan 

 Flanigan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1897 

Notes: Patrick spelled Flanagan. 

 Flanagan 

  

 Flanigan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1898 

Notes: Hogwood is at 141 Lytle (one street west of Racine) between Taylor and 12th. Patrick spelled Flanagan. 

 Flanagan 

 Flanegan 

 Flanigan 

 Flannagan 

  
 Flannigan 
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1899 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan         Flanigan 

           Flannigan    

 Flanegan 
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1900 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan          Flannagan 

            Flannigan 
  

 Flanigan 
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1901 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan         Flannagan 

           Flannigan 

 Flanigan 
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1902 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan          Flannagan 

            Flannigan 

 Flanigan 
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1903 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan          Flannagan 

            Flannigan 

 Flanigan 
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1904 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan          Flannagan 

            Flannigan 

 Flanigan 
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1905 

Notes: Patrick spelled Flanagan 

 Flanagan         Flannagan 

           Flannigan 

 Flanigan 
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1906 

Notes: Patrick is spelled Flanagan. Martin is 18 years old. Doesn’t seem to be listed, but the number of total Martins is a clue for later years. 

 Flanagan         Flanagan 

           
            
           Flanigan 

 Flanigan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1907 

Notes: Patrick spelled Flanagan. Last year at 3809 S. Lincoln. Nothing obvious for Martin. 

 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 

 Flanigan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1908 

Notes: Patrick and Martin, spelled Flanagan, at 3525 S. Paulina. Patrick died in 1908. First year with Martin. 

 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 

 Flanigan 

 Flannagan 

 Flannigan 
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1909 

Notes: Anna spelled Flannagan. Martin spelled Flanagan. Both at 3525 S. Paulina. There are now seven Martin’s. Two are specifically listed as Martin J. 

 Flanagan         Flanagan 

 Flannagan 

           Flanigan 

           Flannigan 
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1910 

Notes: Anna (Annie) spelled Flannagan while Martin spelled Flanagan. Both at 3525 S. Paulina, but Martin is not listed in the 1910 census. 

 Flannagan          Flanagan 

            Flanigan 
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1911 

Notes: Annie and Martin both spelled as Flanagan at 3525 S. Paulina. 

 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 
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1912 

Notes: Martin is missing from the directory. Based on prior years, it’s possible that he is at 3227 Polk. However, there has been seven Martin’s before and now only six. 
Martin could be the seventh that is missing. Annie is spelled Flanagan. 

 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 
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1913 

Notes: Annie is spelled Flanagan. Martin is back with his mother. Once again there are seven Martins.  

 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 
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1914 

Notes: Anna (not Annie) spelled Flanigan. Nothing obvious for Martin. However, now there are eight Martins. It’s possible he is 6615 Kenwood, based on comparison. In 
particular, in 1913, Martin was the only laborer. Every other Martin had specified occupations. 

 Flanagan          Flanagan 

 Flanigan 

            Flanigan 

 Flannigan 

            Flannagan 
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1915 

Notes: Nothing obvious for Martin. Now, there are only five. Once again, there are two entries for Martin J. Neither seem to be possibilities. Anna is spelled Flannigan.  

            
 Flanigan          Flanagan 

 Flannigan 

            Flanigan 
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1916 

Notes: Anna spelled as Flannigan. Nothing obvious for Martin. Seven entries, but that have been eight before. 

 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 

 Flanigan 

            Flannigan 

 Flannigan 
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1917 

Notes: Martin listed 3525 S. Paulina as his address for the World War I, but not listed for the directory. Anna spelled Flannigan. There are now four Martin J. possibilities 
and a total of eight Martin. 

    
 Flanagan          Flanagan 

            Flanigan 

 Flanigan 

 Flannigan 
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1923 

Notes: Anna spelled Flanagan and living at 1749 W. 59th. There are twelve (or eleven if Princeton a repeat) Martin possibilities. Two are Martin J. This is the year Marie 
was born and they were living at 3029 W 41st (In August). Since his initial was J, it seems reasonable to eliminate everybody with a specified initial. Of the remaining, 
Nebraska and Princeton are out. The J initial at Drexel is out. That leaves St. Paul, Lorel, and Bishop if Martin was living elsewhere than 41st when directory compiled. 
There was a Martin at the address on Bishop in 1917, so that is probably out. Lorel is too far north and probably not right. St Paul was Humboldt Park, which seems not. 

 Flanagan          Flanagan 

 Flanigan 

            Flanigan 

 Flannigan 

            Flannigan 
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1928-29 

Notes: Anna is not listed, but Cecelia is misspelled Flanagen. Nothing obvious for Martin. In 1925, they were in Gage Park (5300 Albany) and 1930 in Bridgeport. The 
address at 4343 Albany in Brighton Park is not too far from where Marie was born in 1923.  

 Flanagan         Flanagan 

 Flanigan 

           Flanigan 

 Flannagan 

           Flannigan 

 Flannigan 

  
 Flanagen 
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Additional Information 

Patrick Flanagan and Anna Kane are Michael E. Byczek’s 2x-great-grandparents. Their son Martin J. Flanagan (great-grandfather) married Marie T. Talbot in Chicago at 
Holy Name Cathedral in 1922, the same church where her parents were married in 1880. Their daughter Marie C. Flanagan (grandmother) married Michael S. Byczek at 
St. Bridget’s in the Bridgeport neighborhood in 1950. Their son Michael M. Byczek (father) married Betty A. Bykowski in 1974 at St. Helen’s on Augusta and Oakley in 
Chicago. They have two children, Michael E. Byczek (the eldest) and Katherine S. Byczek, both born in the Bridgeport neighborhood.  

Michael E. Byczek has been compiling actual records for the Flanagan and Kane families for over 30 years. He has gathered an extensive collection of documents. This 
compiled documentary is an accurate source of genealogy for Patrick Flanagan and Anna Kane along with their son and daughter-in-law Martin and Marie Flanagan. 

Feel free to send a message for more information or genealogy collaboration. 

Michael E. Byczek 
Illinois Attorney and Real Estate Broker 
Chicago, IL (United States) 

7/6/2025 

michael@byczek.pro 
https://michaelbyczek.pro 
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